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请问：今年2024的“年度关键词”是什么？
What is the “Keyword of the Year” in 2024?



请问：今年的“年度关键词”是什么？
What is the “Keyword of the Year” in 2024?

答：飙. 意思是上升。
飙: meaning soar, or rise.



题目：大喜的信息
Good News of Great Joy

经文：路2：1-12
Luke 2:1-12



请问：什么是圣诞节？What is Christmas?



一，罗马皇帝下令：天下人民报名上册（1-3节）
Roman Emperor issued a decree that everyone went to their own town to register

1. 当那些日子，该撒亚古士督有旨意下来，叫天下人民都报名上册。
2. 这是居里扭作叙利亚巡抚的时候，头一次行报名上册的事。
3. 众人各归各城，报名上册。

1. In those days Caesar Augustus issued a decree that a census should be taken of 
the entire Roman world. 
2 (This was the first census that took place while[a] Quirinius was governor of Syria.) 
3 And everyone went to their own town to register.

请问：为什么这个罗马皇帝要下这谕旨？
Why did the Roman  emperor issue this decree?



二，约瑟和马利亚回到伯利恒（4-7节）
Joseph and Mary went back to Bethlehem.

4. 约瑟也从加利利的拿撒勒城上犹太去，到了大卫的城，名叫伯利恒，因他
本是大卫一族一家的人，
5. 要和他所聘之妻马利亚一同报名上册。那时马利亚的身孕已经重了。
6. 他们在那里的时候，马利亚的产期到了，
7. 就生了头胎的儿子，用布包起来，放在马槽里，因为客店里没有地方。

4 So Joseph also went up from the town of Nazareth in Galilee to Judea, to 
Bethlehem the town of David, because he belonged to the house and line of David. 
5 He went there to register with Mary, who was pledged to be married to him and 
was expecting a child. 
6 While they were there, the time came for the baby to be born, 
7 and she gave birth to her firstborn, a son. She wrapped him in cloths and placed 
him in a manger, because there was no guest room available for them.



二，约瑟的妻子马利亚生了一个儿子
Mary the wife of Joseph gave birth to a baby boy.

4. 约瑟也从加利利的拿撒勒城上犹太去，到了大卫的城，名叫伯利恒，因他
本是大卫一族一家的人，
5. 要和他所聘之妻马利亚一同报名上册。那时马利亚的身孕已经重了。
6. 他们在那里的时候，马利亚的产期到了，
7. 就生了头胎的儿子，用布包起来，放在马槽里，因为客店里没有地方。

4 So Joseph also went up from the town of Nazareth in Galilee to Judea, to 
Bethlehem the town of David, because he belonged to the house and line of David. 
5 He went there to register with Mary, who was pledged to be married to him and 
was expecting a child. 
6 While they were there, the time came for the baby to be born, 
7 and she gave birth to her firstborn, a son. She wrapped him in cloths and placed 
him in a manger, because there was no guest room available for them.



二，约瑟的妻子马利亚生了一个儿子
Mary the wife of Joseph gave birth to a baby boy.

4. 约瑟也从加利利的拿撒勒城上犹太去，到了大卫的城，名叫伯利恒，因他
本是大卫一族一家的人，
5. 要和他所聘之妻马利亚一同报名上册。那时马利亚的身孕已经重了。
6. 他们在那里的时候，马利亚的产期到了，
7. 就生了头胎的儿子，用布包起来，放在马槽里，因为客店里没有地方。

4 So Joseph also went up from the town of Nazareth in Galilee to Judea, to 
Bethlehem the town of David, because he belonged to the house and line of David. 
5 He went there to register with Mary, who was pledged to be married to him and 
was expecting a child. 
6 While they were there, the time came for the baby to be born, 
7 and she gave birth to her firstborn, a son. She wrapped him in cloths and placed 
him in a manger, because there was no guest room available for them.



请问：这个小宝宝，他是谁？
Who is this little baby?



三，天使向牧羊人报佳音 （8-12节）
An angel announce good news to the shepherds.

8. 在伯利恒之野地里有牧羊的人，夜间按着更次看守羊群。
9. 有主的使者站在他们旁边，主的荣光四面照着他们；牧羊的人就甚惧怕。
10. 那天使对他们说：不要惧怕！我报给你们大喜的信息，是关乎万民的；
11. 因今天在大卫的城里，为你们生了救主，就是主基督。
12. 你们要看见一个婴孩，包着布，卧在马槽里，那就是记号了。

8 And there were shepherds living out in the fields nearby, keeping watch over their flocks 
at night. 
9 An angel of the Lord appeared to them, and the glory of the Lord shone around them, 
and they were terrified. 
10 But the angel said to them, “Do not be afraid. I bring you good news that will cause 
great joy for all the people. 
11 Today in the town of David a Savior has been born to you; he is the Messiah, the Lord. 
12 This will be a sign to you: You will find a baby wrapped in cloths and lying in a manger.”



三，天使向牧羊人报佳音 （8-12节）
An angel announce good news to the shepherds.

8. 在伯利恒之野地里有牧羊的人，夜间按着更次看守羊群。
9. 有主的使者站在他们旁边，主的荣光四面照着他们；牧羊的人就甚惧怕。
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11. 因今天在大卫的城里，为你们生了救主，就是主基督。
12. 你们要看见一个婴孩，包着布，卧在马槽里，那就是记号了。

8 And there were shepherds living out in the fields nearby, keeping watch over their flocks 
at night. 
9 An angel of the Lord appeared to them, and the glory of the Lord shone around them, 
and they were terrified. 
10 But the angel said to them, “Do not be afraid. I bring you good news that will cause 
great joy for all the people. 
11 Today in the town of David a Savior has been born to you; he is the Messiah, the Lord. 
12 This will be a sign to you: You will find a baby wrapped in cloths and lying in a manger.”



请问：这位宝宝，他是谁？
Who is this baby?

答：注意那个天使说的话（10-12节）：
有一个婴孩在马槽里出世了，祂就是：

第一：祂是救主 He is the Saviour

第二：祂是主基督 He is Messiah, 
the Lord



一：关于救主的降生
About the Saviour’s birth



1.  旧约先知的预言应验了（太1：18-23）
The prophecy of the OT prophet was fulfilled（Matt 1:18-23）



天使说：旧约先知的预言应验了（赛7：14）
The Angel said: The prophecy of the OT prophet was fulfilled (Isa 7:14)



2.  天使向马利亚传达重要信息（路1：26-33）
The Angel conveyed an important message to Mary (Luke 1:26-33)



那个天使叫做加百列，他对马利亚说（路1：30-33）：
30. 天使对他说：马利亚，不要怕！你在神面前已经蒙恩了。
31. 你要怀孕生子，可以给他起名叫耶稣。
32. 他要为大，称为至高者的儿子；主神要把他祖大卫的位给他。
33. 他要作雅各家的王，直到永远；他的国也没有穷尽

30 But the angel said to her, “Do not be afraid, Mary; you have found favor 
with God（Luke 1: 30-33）.
31 You will conceive and give birth to a son, and you are to call him Jesus.
32 He will be great and will be called the Son of the Most High. The Lord God 
will give him the throne of his father David, 
33 and he will reign over Jacob’s descendants forever; his kingdom will never 
end.”



那个天使叫做加百列，他对马利亚说（路1：30-33）：
30. 天使对他说：马利亚，不要怕！你在神面前已经蒙恩了。
31. 你要怀孕生子，可以给他起名叫耶稣。
32. 他要为大，称为至高者的儿子；主神要把他祖大卫的位给他。
33. 他要作雅各家的王，直到永远；他的国也没有穷尽

30 But the angel said to her, “Do not be afraid, Mary; you have found favor 
with God（Luke 1: 30-33）.
31 You will conceive and give birth to a son, and you are to call him Jesus.
32 He will be great and will be called the Son of the Most High. The Lord God 
will give him the throne of his father David, 
33 and he will reign over Jacob’s descendants forever; his kingdom will never 
end.”



3.  旧约另一个预言应验了
Another prophecy of the OT was fulfilled 



请问这个预言记载在
圣经哪一本书卷？

In which book of the 
Bible is this prophecy 
recorded?





4．天使向牧羊人报佳音（路2：8-12）
The Angel announce good news to the  shepherds (Luke 2: 8-12)



请问：天使讲的内容是什么？
What did the Angel say?

8. 在伯利恒之野地里有牧羊的人，夜间按着更次看守羊群。
9. 有主的使者站在他们旁边，主的荣光四面照着他们；牧羊的人就甚惧怕。
10. 那天使对他们说：不要惧怕！我报给你们大喜的信息，是关乎万民的；
11. 因今天在大卫的城里，为你们生了救主，就是主基督。
12. 你们要看见一个婴孩，包着布，卧在马槽里，那就是记号了。

8 And there were shepherds living out in the fields nearby, keeping watch over their 
flocks at night. 
9 An angel of the Lord appeared to them, and the glory of the Lord shone around them, 
and they were terrified. 
10 But the angel said to them, “Do not be afraid. I bring you good news that will cause 
great joy for all the people. 
11 Today in the town of David a Savior has been born to you; he is the Messiah, the Lord. 
12 This will be a sign to you: You will find a baby wrapped in cloths and lying in a manger.”



关于这位天使的信息，主要有3点：
There are 3 main points about the message of the Angel

第一：大喜的信息 Good news
第二：关乎万人的好信息 Good news for all the people
第三：叫人得救的好信息 Good news of Salvation



关于这位天使的信息，主要有3点：
There are 3 main points about the message of the Angel

第一：大喜的信息 Good news



关于这位天使的信息，主要有3点：
There are 3 main points about the message of the Angel

第一：大喜的信息 Good news
第二：关乎万人的好信息 Good news for all the people



关于这位天使的信息，主要有3点：
There are 3 main points about the message of the Angel

第一：大喜的信息 Good news
第二：关乎万人的好信息 Good news for all the people
第三：叫人得救的好信息 Good news of Salvation



因今天在大卫的城里，为你们生了救主，就是主基督 (路2:11)。
Today in the town of David a Savior has been born to you; he is the 
Messiah, the Lord (Luke 2:11).

请问：耶稣是谁？Who is Jesus?

1.耶稣是救主
Jesus is the Saviour



因今天在大卫的城里，为你们生了救主，就是主基督 (路2:11)。
Today in the town of David a Savior has been born to you; he is the Messiah, 
the Lord (Luke 2:11).

请问：耶稣是谁？Who is Jesus?

1.耶稣是救主
Jesus is the Saviour

2.耶稣是主基督
Jesus is the Christ the Lord



结论 Conclusion

一：关于救主的降生 About the Saviour’s birth



结论 Conclusion

一：关于救主的降生 About the Saviour’s birth

二，关于天使的信息 About the message of the Angel



结论 Conclusion

一：关于救主的降生 About the Saviour’s birth

二，关于天使的信息 About the message of the Angel

三，关于你们的回应：About your response



1. 我们当中未信主的亲朋好友：
Our beloved unsaved family members and friends among us

请问：你愿意相信耶稣，接受耶稣作你个人的救主吗？
Would you believe in Jesus, accept Jesus as Your Personal 
Saviour?



盼望你快快来相信耶稣，信靠耶稣。因为：

➔这是唯一的救主。
This is the ONLY Saviour

➔这是神给世人“爱的礼物”
This is the Love Gift that God gave to mankind.

请问：如何相信耶稣？
How to believe in Jesus？

答：只要你打开心门，诚心接受耶稣作你的救主。
Open your heart and receive Jesus Christ as Your Personal Saviour



盼望你快快来相信耶稣，信靠耶稣。因为：

➔这是唯一的救主。
This is the ONLY Saviour

➔这是神给世人“爱的礼物”
This is the Love Gift that God gave to mankind.

请问：如何相信耶稣？
How to believe in Jesus？

答：只要你打开心门，诚心接受耶稣作你的救主。
Open your heart and receive Jesus Christ as Your Personal Saviour



盼望你快快来相信耶稣，信靠耶稣。因为：

➔这是唯一的救主。
This is the ONLY Saviour

➔这是神给世人“爱的礼物”
This is the Love Gift that God gave to mankind.

请问：如何相信耶稣？
How to believe in Jesus？

答：只要你打开心门，诚心接受耶稣作你的救主。
Open your heart and receive Jesus Christ as Your Personal Saviour



2. 我们信主的人：今天信息的挑战
As believers: The challenge of today’s message

请问：为何我们还在这个世界？
Why are we still in this world?



A. 今天有许多人不认识主，但是我们认识主。
Today there are many people do not know Jesus, but we do.



B.  我们要传福音！如何？
We must preach the Gospel! How?



第一：我不以福音为耻.
I am not ashamed of the Gospel.



第二：我们的见证
Our Testimony



第三：圣洁的器皿
Holy Vessel
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